
 

 

  
   

Aan Leden van de Raadtafel 

Van Metropoolregio Amsterdam (MRA) 

Steller Annemarieke van der Meij (Projectleider) 

Datum 28 maart 2024 

Onderwerp Terugkoppelen AV: afronden implementatie MRA-samenwerkingsafspraken  

  
 

Geachte heer Karregat, 

 

Op vrijdag 22 maart heeft de burgemeester van Haarlem (voorzitter Algemene Vergadering 

en kwartiermaker implementatie samenwerkingsafspraken) ter afronding van de 

implementatiefase zijn eindverslag aangeboden aan de vice voorzitter van de Algemene 

Vergadering (burgemeester van Almere). De leden van de Algemene Vergadering waren 

positief over het eindverslag, konden zich vinden in de conclusies, hebben ingestemd met de 

aanbevelingen en ingestemd met het voorstel om in 2027 de MRA-Samenwerkingsafspraken 

te evalueren. Het bestuur (portefeuillehouder governance/wethouder Zaanstad) is nu 

verantwoordelijk voor alle governance zaken, dus ook het voorbereiden en uitvoeren van de 

evaluatie van de samenwerkingsafspraken in 2027. 

 

Vooraf aan de vergadering op 22 maart zijn de kwartiermaker en de portefeuillehouder 

governance - voor de bespreking van het eindverslag - aanwezig geweest bij de Raadtafel op 

12 maart. De reacties van de leden van de Raadtafel waren positief. Wel ontstond door 

aanbeveling 1 wat onduidelijkheid over of er nu wel of niet sprake was van wijzigingen in de 

huidige samenwerkingsafspraken, want in dat geval zouden de raden en Staten 

geraadpleegd moeten worden. Daarnaast was ook onduidelijk hoe de evaluatie van het 

overgangsjaar nu geduid moet worden.  

 

In aanloop naar de Algemene Vergadering heeft de kwartiermaker besloten om aanbeveling 

1 tekstueel aan te passen (zie pagina 24 in het eindverslag), want het is uitdrukkelijk niet de 

bedoeling om de indruk te wekken dat de samenwerkingsafspraken tussentijds zijn 

aangepast. Daarnaast heeft de kwartiermaker in de samenwerkingsafspraken de procedure 

voor de evaluatie van de samenwerking gecheckt. Daarin staat dat de 

samenwerkingafspraken eenmaal in de 4 jaar worden geëvalueerd. Vooraf stelt het bestuur 

een procesnotitie op die getoetst wordt door de leden van de Raadtafel en de raden en 

Staten (zie pagina 29 samenwerkingsafspraken).  
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De evaluatie van de samenwerkingsafspraken vindt voor de eerste keer plaats in 2027. Er is 

voor 2027 gekozen omdat in dat jaar de nieuwe MRA-Agenda 2025-2028 qua uitvoering 

halverwege is, maar ook omdat de nieuwe raden en colleges dan zijn ingewerkt en de 

bestuurlijke vertegenwoordiging in de MRA-gremia (Algemene Vergadering, Bestuur en 

Platforms) geregeld is. In 2026 zijn de gemeenteraadsverkiezingen, dus dan is het niet 

handig om de samenwerking te evalueren, wel zal het bestuur eind 2026 een procesnotitie 

over de aanpak van de evaluatie ter toetsing voorleggen aan de leden van de Raadtafel en de 

raden en Staten. 

 

Tijdens de implementatiefase is de samenwerking niet geëvalueerd, maar is het 

overgangsjaar 2022 gemonitord. Doel om de eerste ervaringen met de nieuwe 

samenwerking op te halen (ambtelijk, bestuurlijk, Raadtafel en raden en Staten), zodat ter 

afronding van de implementatiefase de balans opgemaakt kon worden (zie hoofdstuk 3 van 

het eindverslag). 

 

In zijn algemeenheid kan worden geconcludeerd dat de samenwerking beter verloopt dan 

ruim 2 jaar geleden (start implementatiefase in december 2021). Als MRA hebben wij meer 

impact, omdat de meeste MRA-overheden (colleges, raden en Staten) zich meer inhoudelijk 

betrokken voelen. Daarnaast zijn de MRA-overheden het er met elkaar over eens dat de MRA 

een informeel bestuurlijk samenwerkingsverband moet blijven en dat de 

samenwerkingsafspraken voor het overgrote deel zijn geïmplementeerd (zie ook hoofdstuk 4 

eindverslag). Het is belangrijk dat er voor wat betreft de governance nu ook een periode van 

‘rust’ komt, zodat de MRA-overheden zich vooral op de inhoud en het behartigen van de 

MRA-belangen op de (middel)lange termijn kunnen focussen.  

 

De laatste versie van het eindverslag is aan deze brief toegevoegd inclusief de bijlagen (deze 

zijn niet gewijzigd). Wij hopen met deze brief aan de toezeggingen van de kwartiermaker 

voldaan te hebben. Indien u naar aanleiding van deze brief nog vragen heeft dan horen wij 

dat graag. 

 

Vriendelijke groeten van, 

 

De heer E. Reiding 

Directeur MRA 
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